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Julkisen hallinnon tieto- ja viestintätekninen osasto 

 

Julkisen hallinnon tiedonhallinnan ja digitalisaation strateginen yhteistyöryhmä 

Aika keskiviikko 7.6.2023 klo 9.15 – 11.30 

Paikka Hybridikokous, Mariankatu 9 nh. Nousukausi, etäkokoustiedot kalenterikutsussa 

Osallistujat  

 Susanna Huovinen  alivaltiosihteeri, valtiovarainministeriö 

(puheenjohtaja), poissa  

Jarkko Levasma ICT-johtaja, valtiovarainministeriö 

(varapuheenjohtaja) 

Juha Sarkio  ylijohtaja, valtion kehittämisosasto 

(varapuheenjohtaja) 

Janne Kerkelä  ylijohtaja, valtioneuvoston kanslia  

Tapio Laamanen  osastopäällikkö, oikeusministeriö 

Laura Eiro  osastopäällikkö, liikenne- ja viestintäministeriö, 

poissa, sijaisena Laura Lassila 

Pentti Lähteenoja  ylijohtaja, maa- ja metsätalousministeriö, poistui 

10.58 

Petri Lempinen ylijohtaja, opetus- ja kulttuuriministeriö, poissa 

Teemu Penttilä  ylijohtaja, puolustusministeriö 

Harri Martikainen  kehittämisjohtaja, sisäministeriö, poissa 

Minna Saario  johtaja, sosiaali- terveysministeriö, poistui 10.31 

Petri Peltonen  alivaltiosihteeri, työ- ja elinkeinoministeriö, poissa 

Pekka Puustinen  alivaltiosihteeri, ulkoministeriö 

Ismo Tiainen ohjauksen ja kv-yhteistyön johtaja, 

ympäristöministeriö 

Nina Nissilä  johtaja, Kansaneläkelaitos, poissa, 

 sijaisena Ari Vähä-Erkkilä 

Markus Kühn  strategiajohtaja, Helsingin kaupunki, saapui 9.34 

Jaakko Ståhlberg  toiminnanohjausjohtaja, Turun kaupunki 

Maria Nikkilä tietohallintojohtaja, Tampereen kaupunki 

Markus Pauni  strategia- ja kehitysjohtaja, Suomen Kuntaliitto, 

poissa 

Pasi Lehmus  tietohallintojohtaja, Pirkanmaan hyvinvointialue, 

poissa 

Muistio  
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Saija Niemelä-Pentti  Rovaniemen koulutuskuntayhtymä REDU:n johtaja, 

AMKE ry, poissa 

Kati Hagros  Chief Digital Officer, Aalto-yliopisto, saapui 9.28 

 

Katja Väänänen tietohallintoneuvos, valtiovarainministeriö 

Maarit Huotari lainsäädäntöneuvos, valtiovarainministeriö 

Tomi Hytönen budjettineuvos, valtiovarainministeriö 

Anna-Mari Rusanen erityisasiantuntija, valtiovarainministeriö 

 

Sihteeristö: 

 Heikki Talkkari  tietohallintoneuvos, valtiovarainministeriö, 

pääsihteeri 

 Jaana Jormanainen erityisasiantuntija, Suomen Kuntaliitto, sihteeristön 

jäsen, poissa 

 Heli Hänninen erityisasiantuntija, Suomen Kuntaliitto, sihteeristön 

jäsen, poissa 

 Nico Käräjäoja  suunnittelija, valtiovarainministeriö, sihteeristön jäsen  

  

1. Kokouksen avaus ja osallistujien toteaminen (klo 9.15) 

Kokouksen puheenjohtaja Jarkko Levasma avasi kokouksen klo 9.15. 

2. Asialistan hyväksyminen 

Päätös: Hyväksyttiin kokouksen asialista. 

3. Edellisen pöytäkirjan hyväksyminen 

Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

4. Katsaus hallitusohjelman valmistelun tilanteeseen (9.20 – 9.35)   

Puheenjohtaja Jarkko Levasma esitteli katsauksen uuden hallitusohjelman 

valmistelun tilanteeseen. Digitalisaatioon liittyvät asiat ovat olleet Säätytalolla esillä 

ainakin kahdessa eri pöydässä. Kovin tarkkaa näkymää hallitusohjelmaan ei 

kokoushetkellä vielä ole, mutta yleiskäsitys on, että digiteemoihin on ollut 

positiivinen suhtautuminen. Selvää on, että rahaa tuskin tulee olemaan kauheasti 

jaossa, mikä toki tulee määrittämään tekemistä. Digikompassi ja tietopolitiikka.fi-

ryhmän tekemä paperi ovat todennäköisesti olleet keskeisessä roolissa 

neuvotteluissa. 

 

Nostot keskustelusta: 
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 STM:llä myös yleisesti positiivinen tunnelma neuvotteluista digiteemojen 

osalta. 

 Todettiin, että jotain säästöohjelmia varmasti tulee uuden hallitusohjelman 

myötä, mutta ei ole selkeää käsitystä siitä, mihin ne kohdistuvat. Tuotiin 

esiin, että digitalisaation osalta säästöjen saaminen vaatii yleensä ensin 

kehittämispanostuksia. 

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi käyty keskustelu. Kirjattiin huomiot jatkovalmistelua 

varten sekä informoitavaksi yhteistyöryhmän jäsenten taustaorganisaatiolle ja 

verkostoille. 

5. Edellisen hallituskauden hankkeiden läpikäynti ja tulosten arviointi (9.35 – 10.30) 

Katja Väänänen, Maarit Huotari ja Tomi Hytönen esittelivät edellisen 

hallituskauden hankkeiden tuloksia. Käsittelyssä olivat seuraavat kokonaisuudet: 

Digitalisaation edistämisen ohjelma, Digitaalisen henkilöllisyyden kehittämisen 

hanke, AuroraAI-tekoälyohjelma, Tiedon hyödyntämisen ja avaamisen hanke, 

Henkilötunnuksen uudistamisen hanke, Virve 2.0 -hanke, Valtorin muutosohjelma 

ja Haukka-toimeenpanokokonaisuus. 

 

Nostot keskustelusta: 

 

 Positiivista yleispalautetta JulkICT-osaston suuntaan viime hallituskauden 

tekemisistä digitalisaation edistämisen suhteen. 

 Digitaaliseen henkilöllisyyteen liittyvää kokonaisuutta pidettiin 

ministeriöiden ja kuntien puolesta tärkeänä, ja sen toivottiin edistyvän 

seuraavalla hallituskaudella. Erityisesti ulkomaalaisten maahantuloa olisi 

helpotettava esimerkiksi henkilötunnuksen aikaisemman saamisen osalta. 

 AuroraAI-ohjelmalle hyvää palautetta sidosryhmien osallistamisesta 

erityisesti kuntapuolelta. Ohjelman puitteissa tehty työ on luonut 

kyvykkyyksiä muuhunkin tekemiseen ja kehittänyt muutosvalmiutta 

kunnissa. 

 EU-lainsäädäntövalmistelu tulee tuoda entistä laajemmin mukaan 

seuraavan hallituskauden tekemiseen. Toivottiin yhteiskäsittelyn ja 

mahdollisen yhteisen ennakkovaikuttamisen lisäämistä. Erityisesti 

vaikuttamiseen tulisi kiinnittää huomiota, kun nykyään fokus on lähinnä 

toimeenpanossa. Tässä yhteydessä mietittävä myös yhteistyöryhmien ja 

Digitoimiston roolia. NATO-ulottuvuuttakaan ei tule unohtaa. 
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Päätös: Merkittiin tiedoksi käyty keskustelu. Kirjattiin huomiot jatkovalmistelua 

varten sekä informoitavaksi yhteistyöryhmän jäsenten taustaorganisaatiolle ja 

verkostoille. 

 

Tauko: klo 10.30 – 10.40 

6. Tekoäly julkisessa hallinnossa (klo 10.40 – 11.25) 

 

Anna-Mari Rusanen esitteli tilannekatsauksen tekoälyn nopeasta kehityksestä ja 

nosti esiin sellaisia kehityskulkuja, jotka ovat johtamassa julkisen hallinnon 

näkökulmasta hyödylliseen sovelluskehitykseen. Yleisenä huomiona se, että 

tekoäly kehittyy monella tasolla, mutta median luoma mielikuva uusista 

superalgoritmeista ei aivan vastaa todellisuutta. Julkiselle hallinnolle tekoälyssä 

on edelleen kyse hallinnon työvälineistä ja tukiteknologiasta. Näihin liittyen 

keskiössä tulee olemaan laadunvarmistus sekä vastuullinen ja kestävä käyttö. 

Tekoälyyn liittyvä sääntely on EU:ssa parhaillaan kesken ja kolmikantakokoukset 

ovat juuri alkamassa. 

 

Nostot keskustelusta: 

 

 Nähtiin riskiksi, että EU tulee säätämään tekoälystä aivan liian teknisellä 

tasolla, mikä näkyy toimintaa ja kehittämistä hankaloittavana 

lainsäädäntönä. Tähän pitää pystyä vaikuttamaan. 

 Tekoälyä kannattaa lähteä hyödyntämään. Hyödyntämisestä on 

kokemuksia jo mm. rekrytoinnin, tekstintuottamisen ja kääntämisen 

osalta. Paljon mahdollisuuksia liittyy myös asiakaspalveluun, opetuksen 

tukeen ja terveydenhuoltoon.  

 Käytiin keskustelua tekoälyn vastuullisesta käytöstä ja sen suhteesta 

GDPR:ään ja muihin tietosuojakysymyksiin. 

 Tekoäly tullee mahdollistamaan tuottavuusloikan julkisessa hallinnossa. 

Olisi syytä yhdessä miettiä tekoälyn hyödyntämistä julkisessa 

palvelutuotannossa. 

 Keskusteltiin kansallisen kielimallin tarpeesta. Todettiin, ettei tarvetta 

todennäköisesti ole. Kielimallia tärkeämpää on, ettei pudota ulos 

perustamallipohjaisesta tekoälykehityksestä. 

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi käyty keskustelu. Kirjattiin huomiot jatkovalmistelua 

varten sekä informoitavaksi yhteistyöryhmän jäsenten taustaorganisaatiolle ja 

verkostoille. 
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7. Muut asiat (11.25 – 11.30) 

Tiedonhallinnan yhteistyöryhmien toimintamallin suunnittelu tulevalle kaudelle: 

annettiin ryhmälle vastattavaksi palautekysely tämän toimikauden kokemuksista 

ja tavoitteista seuraavalle toimikaudelle. Toivottiin vastauksia 20.6. mennessä. 

Seuraavat kokoukset vuodelle 2023: 

 Keskiviikko 4.10. klo 9.15–11.30 

 Tiistai 28.11. klo 12.00–14.00 

8. Kokouksen päättäminen (klo 11.30) 

 

 Puheenjohtaja päätti kokouksen ajassa 11.31. 

 

 

Jakelu / Sändlista Jäsenet 


